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Zamkną wylotówkę 
W ramach inwestycji na skrzyżowaniu z ulicami 1 Maja i Przedwiośnia  
powstanie rondo

\\\ PIASECZNO

Od piątku czekają nas poważne utrudnienia w ruchu.  
Zamknięta zostanie ul. Księcia Janusza I Starego w Piasecznie 
(dawna 17 Stycznia) – wylotówka z Piaseczna do DK79. 

Sanepid zamknął kościół
\\\ ZALESIE DOLNE

Proboszcz parafii w Zalesiu 
Dolnym jest zakażony 
koronawirusem. Sanepid 
zdecydował o zamknięciu  
do odwołania kościoła  
dla wiernych. Rodzice  
martwią się o dzieci, które 
chodziły tu na religię  
oraz niedawno uczestniczyły  
w uroczystościach 
komunijnych.

D ziałalność duszpasterska księży z 
parafii w Zalesiu Dolnym została 

ograniczona w ostatni piątek. 
– W związku z chorobą księży pra-

cujących w parafii i pozytywnym wyni-
kiem testu na COVID-19 u ks. probosz-
cza, od 9 października do odwołania nie 
będzie w naszym kościele sprawowana 
Eucharystia oraz inne nabożeństwa – 
poinformowano na stronie interneto-

wej parafii. Zawieszone zostało również 
działanie kancelarii parafialnej.

– W ważnych sprawach duszpaster-
skich prosimy o zgłaszanie się do parafii 

sąsiednich. Msze święte w zamówio-
nych intencjach są odprawiane przez 
księży bez udziału wiernych – napisali 
księża. 

Sanepid nie wysłał na kwarantannę w związku z zakażeniem w kościele  
ani nauczycieli, ani uczniów Krauzówki
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\\\ GÓRA KALWARIA

To już drugi przetarg – czy 
znajdą się chętni na ośrodek? 

Z najdująca się nad Wisłą w Górze 
Kalwarii Brzanka to stara przystań 

wybudowana przez wędkarzy ponad 60 
lat temu. Niegdyś działał w niej Ośrodek 

Kultury, a także Ośrodek Sportu i Rekre-
acji. Było to miejsce zabaw tanecznych i 
różnych spotkań kulturalnych. Od jakie-
goś czasu ośrodek stoi pusty, a gmina 
stara się go wydzierżawić komuś, kto 
dałby mu nowe życie.

Pierwsza próba wydzierżawienia, 
mimo szerokiego zainteresowania, 
okazała się nieudana, ale ratusz się nie 

poddaje. Niedawno ukazał się komu-
nikat dotyczący drugiego przetargu na 
dzierżawę nieruchomości na okres od 
6 do 20 lat.

– Cele, na które może być przezna-
czony obiekt położony nad brzegiem 
Wisły, to rekreacja, hotelarstwo, turysty-
ka, gastronomia, rozrywka, sport. Zain-
teresowani mogą dzierżawić od 800 m² 

do 5000 m² gruntu wraz z budynkiem 
o powierzchni całkowitej 456 m² – in-
formuje magistrat za pośrednictwem 
swojej strony internetowej.

Oferty można składać do 23 paź-
dziernika, a otwarcie ofert odbędzie się 
26 października.

Rafał Lipski

Brzanka 
do wydzierżawienia

W ośrodku niegdyś odbywały się zabawy taneczne i spotkania towarzyskie
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\\\ HOUSEPITAL ONLINE  
W tym roku Housepital Festival miał 
tradycyjnie otwierać wakacje w Pia-
secznie – już ósmy rok z rzędu. Z po-
wodu wybuchu pandemii pierwotna 
data z końca czerwca została przeło-
żona na 17 października. 
Ogólnopolski Program Zwalczania Gry-
py to inicjatywa społeczna niezależnych 
ekspertów medycznych. Już od ponad 6 
lat Organizatorzy – Martin Rosa wraz  
z Piaseczyńskim Centrum Kultury – 
czekali na poprawę sytuacji na rynku 
eventów i wydarzeń artystycznych. Niestety w dalszym ciągu nie ma możliwości 
zorganizować imprezę masową w bezpiecznych warunkach, dlatego zapadła de- 
cyzja, by w tym roku zrobić stream online. 
7 didżejów wystąpi w trakcie 8-godzinnej transmisji video, która będzie dostępna 
na stronach facebookowych Housepital Festivalu i studia, skąd będzie transmisja: 
Xoni Records (w przypadku tego drugiego również na YouYube). 
Od godziny 20.00 do 4.00 będzie można usłyszeć takich artystów jak: Skytech, 
Martin Rosa, DJ Inox, Bartes, Matush, neeVald i Jacob Core. Transmisja jest darmowa 
dla wszystkich. Housepital to piaseczyński festiwal muzyki house i szeroko pojętej 
electronic dance music (EDM).
Godziny występów: 
20.00 – 21.00 Matush, 21.00 – 22.00 neeVald, 22.00 – 23.00 Bartes, 23.00 – 24.00 
Martin Rosa, 24.00 – 01.30 Skytech, 01.30 – 02.30 DJ Inox, 02.30 – 04.00 Jacob Core.
Zapraszamy wszystkich od godziny 20.00 już w najbliższą sobotę. Motto imprezy 
brzmi: Tutaj leczymy ludzi muzyką!
www.facebook.com/housepitalfestival

\\\ PIASECZNO 

Kolejne bloki komunalne
\\\ BĄKÓWKA, GŁOSKÓW

Gmina przymierza się  
do budowy kolejnych 
budynków komunalnych  
w Bąkówce przy ul. Lipowej. 
Czy ponownie dojdzie  
do protestów?

K iedy w 2013 roku gmina Piasecz-
no przymierzała się do budowy 

dwóch bloków komunalnych w Bąków-
ce przy ul. Lipowej, okoliczni mieszkań-
cy zdecydowanie protestowali. Mieli 
szereg obaw związanych z przyszłymi 
lokatorami budynków. Próbowali prze-
konywać władze gminy, że lokalizacja 
budownictwa komunalnego na wsi, 
wśród zabudowy jednorodzinnej, jest 
niefortunna z wielu względów. Przypo-
minali też, że grunty, na których mają 
stanąć budynki, zostały przekazane 
przez poprzednich właścicieli na cele 
oświatowe. Ostatecznie jednak dwa nie-
wielkie bloki z 24 mieszkaniami stanęły 

na działce przy granicy sołectw Bąków-
ka i Głosków. Obawy okolicznych miesz-
kańców, że zamieszka w nich „patolo-
gia”, raczej się nie sprawdziły. Czy wobec 
tego teraz protestów już nie będzie?

W ogłoszonym w sierpniu przetar-
gu gmina wyłoniła biuro projektowe, 
które ma za zadanie opracować kon-
cepcję architektoniczną budowy trzech 
budynków po 12 lokali na działce przy-

legającej do tej już zagospodarowanej. 
Obecnie jest to teren zielony użytkowa-
ny przez mieszkańców. 

Gmina podkreśla, że budowa ko-
lejnych budynków komunalnych jest 
niezbędna.

– Polityka mieszkaniowa gminy 
Piaseczno od kilku lat zmierza do upo-
rządkowania zasobu mieszkaniowego 
należącego do gminy. Celem jest popra-
wa warunków mieszkaniowych osób 
zamieszkujących w budynkach znajdu-
jących się w zasobie gminy Piaseczno, 
oraz zwiększenie liczby mieszkań do-
stępnych dla tych mieszkańców gminy, 
którzy znaleźli się w trudnej sytuacji 
życiowej – czytamy w komunikacie na 
stronie internetowej. W oddanych do 
użytku na przełomie 2018 i 2019 roku 
2 budynkach wielorodzinnych przy ul. 
Jerozolimskiej 15a i Świętojańskiej 32 
łącznie znalazło się 69 lokali. Pozwoliło 
to przekwaterować lokatorów miesz-
kań należących do gminy, ale będących 
w fatalnym stanie technicznym i wy-
magających wyłączenia z użytkowania. 

– Łącznie w latach 2018-2020 do-
konano przekwaterowania 58 rodzin – 
informuje gmina. – Aktualnie pozostały 
jeszcze do przekwaterowania 4 budynki 
wielorodzinne, w których zamieszkują 
33 rodziny. Obowiązkiem gminy jest 
również zapewnienie lokali socjalnych 
osobom, które otrzymały prawomoc-
ne wyroki sądu o eksmisję z prawem 
do najmu socjalnego lokalu. Na chwilę 
obecną zarejestrowanych jest ponad 30 
takich wyroków.

Potrzeby są więc ciągle spore. Obec-
nie lista oczekujących na najem lokalu 
z mieszkaniowego zasobu gminy Pia-
seczno obejmuje ponad 140 wniosków. 

– Aby zrealizować te potrzeby, 
gmina opracowuje koncepcje budowy 
kolejnych budynków mieszkalnych i 
będzie dążyć do ich wybudowania w 
ciągu dwóch najbliższych lat – informują 
władze Piaseczna.

W tej chwili mieszkaniowy zasób 
gminy to 671 lokali. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Trzy nowe bloki miałyby powstać na terenie zielonym po drugiej stronie  
wewnętrznej uliczki
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Sanepid zamknął kościół

Zakażony koronawirusem proboszcz 
parafii NMP Wspomożenia Wiernych 
ks. Tadeusz Huk przebywa w szpitalu. 
Pozostali mieszkańcy domu parafialne-
go zostali objęci kwarantanną. 

Kwestia ta wzbudziła duże obiekcje 
rodziców uczniów „Krauzówki”. W tym 
roku szkolnym bowiem lekcje religii  
odbywały się na terenie kościoła. 

– Dzięki temu ograniczono zmia-
nowość w szkole – informuje wicebur-

mistrz Hanna Kułakowska-Michalak. 
– Po informacji o zakażeniu lekcje religii 
zostały przeniesione do szkoły. Stało 
się to już 6 października – podkreśla. 
Przypomina też, że decyzję o tym, kogo 
należy skierować na kwarantannę po-
dejmuje sanepid.

– Ani dyrektor szkoły, ani gmina nie 
ma na to żadnego wpływu – podkre-
śla wiceburmistrz. – Sanepid przepro-
wadza wywiad, na podstawie którego 

określa kontakty osoby zakażonej i 
określa grupę osób, które mogły ulec 
zakażeniu i w związku z tym powinny 
odbyć kwarantannę.

Kościół został zamknięty, ponieważ 
kwarantanną objęto księży, którzy mieli 
kontakt z zakażonym proboszczem. 

– 27 września 4 klasy miały komu-
nię, udzielał jej ksiądz proboszcz, przed-
tem była próba i spowiedź. Dzieci miały 
więc kontakt z proboszczem i siostrą. 
Dodatkowo, w czwartek po komunii 
dzieci miały jeszcze z siostrą religię – 
niepokoi się jeden z rodziców. Kwestię 
tę z pewnością sanepid wziął pod uwa-
gę. Obecnie uznaje się, że osoba zaka-
żona może zarażać na dwa dni przed 
wystąpieniem pierwszych objawów. Od 
uroczystości komunijnych do momentu 
wykrycia zakażenia koronawirusem u 
księdza proboszcza upłynął najpraw-
dopodobniej wystarczająco długi czas, 
by sanepid nie brał pod uwagę możliwo-
ści zakażania przez kapłana w ostatnią  
niedzielę września. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Ulica trzeciego 
świata
\\\ STEFANOWO

Prowadząca z Antoninowa  
do al. Krakowskiej ulica 
Ułanów zdaniem mieszkańców, 
ale i setek pokonujących ją 
codziennie kierowców, jest 
uznawana za najgorszą drogę  
w powiecie.

S tan nawierzchni ulicy Ułanów w 
Stefanowie jest fatalny od wielu 

lat. Przy najmniejszych opadach, kie-
rowców skręcających w nią z al. Kra-
kowskiej na dobry początek czeka gi-
gantyczna kałuża. A potem jest tylko 
gorzej. Wąska droga jest bowiem dziu-

rawa jak ser szwajcarski. Dziury zaś są 
często tak duże i głębokie, że jedynym 
rozwiązaniem jest ich ominięcie prze-
ciwległym pasem ruchu. To zaś bywa 
bardzo trudne, zwłaszcza w godzinach 
szczytu. Droga jest bowiem intensywnie 
użytkowana jako dojazd do hal targo-
wych w Wólce Kosowskiej, ale też omi-
jający kilka sygnalizacji świetlnych w al. 
Krakowskiej, a następnie korki na DW 
721, alternatywny dojazd z krajowej 
„siódemki” do Piaseczna. 

– Na dodatek autobus L4 ma tu 
końcowy przystanek i stoi pół godziny 
– zwraca uwagę mieszkanka Stefanowa. 
– W związku z tym omijanie i autobusu i 
dziur to już naprawdę wyczyn.

\\\   Niewystarczające  
oznakowanie

Mieszkańcy zwracają też uwagę, że 
oznaczenie poziome przystanku oraz 
przejścia dla pieszych jest prawie nie-
widoczne. Drogą zarządza powiat. Na 
uwagi dotyczące stanu nawierzchni i ko-
nieczności przebudowy drogi starosta 
od dłuższego czasu odpowiadał, że re-
mont drogi możliwy będzie dopiero po 
zakończeniu budowy trasy S7. Powiat 
podpisał bowiem z wykonawcą odcinka 
ekspresówki, który ma biec od Tarczyna 
do Lesznowoli umowę, w której ulica 
Ułanów komunikuje teren budowy. 

Jak wiadomo, z początkiem paź-
dziernika GDDKiA rozwiązała umowę 
z wykonawca tego odcinka trasy S7. W 
tej sytuacji lesznowolska radna, a przy 
okazji sołtys Stefanowa Anna Lasek, 

wystosowała oficjalne pismo do piase-
czyńskiego starosty. Zwraca uwagę, że 
w tej sytuacji droga wróciła pod zarząd 
starostwa, a opóźnienie w realizacji bu-
dowy trasy wyniesie minimum 1,5 roku.

\\\   Sołtys interweniuje  
u starosty

– Już w tej chwili stan ulicy Ułanów 
zagraża bezpieczeństwu mieszkańców 
Stefanowa i Kolonii Warszawskiej. 
Wyrwy w drodze, brak asfaltu, różnica 
wysokości między chodnikiem a jezd-
nią, stojąca woda, zarośnięty chodnik 
itp. narażają mieszkańców na bezpo-
średnie niebezpieczeństwo – pisze 
Anna Lasek. Podkreśla, że szczególnie 

niebezpiecznie trudna jest sytuacja w 
okolicy przystanków autobusowych, 
skąd codziennie do szkoły jeżdżą dzie-
ci. I apeluje o dodatkowe oznakowanie 
zarówno przystanków, jak i przejścia  
dla pieszych.

Kiedy zapytaliśmy starostę Ksawe-
rego Guta o pismo radnej, nie znał jesz-
cze jego treści. 

– Decyzja o rozwiązaniu umowy nas 
zaskoczyła – przyznaje starosta. – Bę-
dziemy się starać poprawić stan ulicy 
Ułanów, ale w tym roku gruntowny re-
mont się nie odbędzie, bo nie byliśmy na 
to przygotowani. Oczywiście przejścia 
dla pieszych też wymalujemy – dekla-
ruje.

\\\   Ani kanalizacji,  
ani porządnego asfaltu

Przebudowa ulicy Ułanów była 
też przez jakiś czas wstrzymywana ze 
względu na plany budowy kanalizacji 
przez gminę Lesznowola. W części drogi 
instalacja została już zbudowana, ale 
pieniądze przeznaczone na kontynuację 
tej inwestycji zostały zdjęte z budżetu 
na początku bieżącego roku. 

– Ja już przestałam wierzyć w to, że 
się doczekam kanalizacji, o której mówi 
się od kilkunastu lat – mówi nasza czy-
telniczka ze Stefanowa. – Bogata gmina, 
bogaty powiat, a my mieszkamy przy 
ulicy, której stan urąga czemukolwiek.

Niektórzy mieszkańcy w mediach 
społecznościowych określają ją nawet 
mianem ulicy trzeciego świata. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Ukryte pod kałużami dziury to dodatkowe zagrożenie na drodze

G mina informuje, że od 16 paździer-
nika firma FAL-BRUK wprowadza 

czasową organizację ruchu na odcinku 
drogi wojewódzkiej nr 722 biegnącej od 
Ronda Solidarności do skrzyżowania z 
drogą krajową nr 79. Czasowa organi-
zacja ruchu polegała będzie na... całko-
witym zamknięciu drogi.

– Objazd zostanie poprowadzony 
ulicami: Wojska Polskiego, Jana Pawła 
II, Chyliczkowską i DK79. Dojazd do 
posesji będzie zapewniony. Planowany 
termin zakończenia prac: 31 maja 2021 
r. – informuje Urząd Gminy. – Trwają 
uzgodnienia z ZTM Warszawa oraz 
firmą Polonus, ponieważ oprócz orga-
nizacji ruchu, zmiany będą dotyczyły 
komunikacji miejskiej tj. linii L25 i P-2, 
o czym wkrótce poinformujemy.

W ramach inwestycji powstanie 
nowa jezdnia, rondo przy skrzyżowa-
niu z ulicami 1 Maja i Przedwiośnia 

oraz ścieżka rowerowa. Przebudowa 
zakończy się przed skrzyżowaniem z 
drogą krajową nr 79, które ma zostać 
przebudowane przez GDDKiA podczas 
modernizacji odcinka DK79 od Piasecz-
na do obwodnicy Góry Kalwarii.

Przebudowa fragmentu drogi wo-
jewódzkiej 722 stała się możliwa dzię-
ki porozumieniu gminy w wojewódz-
twem.

 – W efekcie porozumienia, gmina 
finansuje 40% inwestycji, natomiast sa-

morząd województwa mazowieckiego 
60%. Porozumienie obejmuje również, 
oprócz przebudowy ul. Księcia Janusza 
I Starego, trwającą już przebudowę 
skrzyżowania na innym odcinku drogi 
nr 722 – u zbiegu al. Polskiego Państwa 
Podziemnego, al. Kasztanów oraz al. 3 
Maja. Środki z województwa dostępne 
są w 2020 r. (blisko 5 mln zł), dlatego 
gmina uruchomiła przetarg niezwłocz-
nie po uzgodnieniach z województwem 
– czytamy w komunikacie.

Władze gminy zapewniają, że wy-
konawca ma dołożyć wszelkich starań, 
aby większość prac na ul. Janusza I Sta-
rego zrealizować jeszcze w tym roku. 
Oficjalnie jednak termin zakończenia 
inwestycji to koniec maja 2021 r. Wy-
konawca ma za to zadanie otrzymać 5,8 
mln zł.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Zamkną wylotówkę 

Przebudowa fragmentu 
drogi wojewódzkiej 722 
stała się możliwa dzięki 

porozumieniu gminy  
w województwem

dokończenie ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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Zawsze może być gorzej
\\\ KRAJ

Prawdopodobnie dziś niejeden 
nauczyciel z rozrzewnieniem 
wspomina kilku poprzednich 
ministrów edukacji, na których 
wcześniej „wieszał psy”.  
A ostatnia reforma edukacji 
jawi się im wręcz jako 
przemyślana strategia wobec 
tego, czego w obliczu pandemii 
doświadczają ze strony władz 
centralnych.

P o informacji o powołaniu na stano-
wisko ministra edukacji Przemysła-

wa Czarnka, w sieci zaczął krążyć mem 
z Anną Zalewską, odpowiedzialną za 
ostatnią, likwidującą gimnazja reformę 
edukacji. Na zdjęciu z uśmiechniętą eu-
roposłanką PiS widnieje napis: „A nie 
mówiłam, że jeszcze zatęsknicie?”.

Ostatnich kilka lat to nieustające 
zmiany w edukacji. Te niewątpliwie 
polskiej szkole są potrzebne, ale mię-
dzy tym, co powinno się zmienić, a 
zmianami narzucanymi przez aparat 
państwowy, zionie przepaść. Najgoręt-
sza i najbardziej krytykowana w ostat-
nich latach reforma dotyczyła całego 
schematu kształcenia. Z dnia na dzień, 
bo w realiach procesu kształcenia oraz 
przygotowania całego zaplecza tego 
przedsięwzięcia tak należy na to spoj-
rzeć, z systemu edukacji miały zniknąć 
gimnazja. Konsekwencje tej nieprzemy-
ślanej reformy spadły na samorządy, 
dyrektorów szkół i oczywiście samych 
nauczycieli. Ci bowiem zawsze są na 
pierwszej linii frontu. Mieli oni przede 
wszystkim zadbać o to, żeby ucznio-
wie bardzo dobrze zdali egzaminy. Bo 
to wciąż w Polsce główny wyznacznik 
jakości kształcenia. W sytuacji nagłe-
go skrócenia okresu przygotowania do 
egzaminu, który miał dać przepustkę 
do szkoły średniej i to w momencie 
kumulacji roczników, zadanie to było 
wyjątkowo karkołomne. 

I kiedy nauczycielom wydawało się, 
że gorzej już być nie może, pojawiła się 
epidemia. I znów, tym razem zupełnie 
dosłownie z dnia na dzień, nauczyciele 
mieli się stać specjalistami od eduka-
cji zdalnej. Nikt ich nie pytał, czy ma-
ją odpowiednie umiejętności, sprzęt, 
możliwości techniczne i domowe. Bo, 
choć trudno w to uwierzyć, nauczyciele 
mają też życie poza szkołą. Mają swo-
je rodziny, a w nich na przykład małe 
dzieci, które pozbawione opieki niani, 
babci, żłobka czy przedszkola, mogą 

skutecznie utrudniać prowadzenie lek-
cji online. A do tego wszystkiego nad 
edukacją czuwał minister Dariusz Piont-
kowski, który nie potrafił podjąć żadnej 
konkretnej decyzji, określić ram, w któ-
rych mają się poruszać szkoły, nakre-
ślić kierunków działania. Nauczyciele 
i uczniowie nie mieli pojęcia czy, kiedy 
i w  jakiej formie odbędą się wiosenne 
egzaminy, komunikaty płynące z rządu 
były chaotyczne, a świadomość osób 
odpowiedzialnych za edukację po raz 
kolejny okazała się odbiegać od realiów.

Koniec końców egzaminy się od-
były. Kadra dyrektorsko-nauczycielska 
poradziła sobie z realizacją wyzwania 
związanego z egzaminami i rekrutacją 
w reżimie sanitarnym. Pozostało py-
tanie: co z nauczaniem od września? 
I znów – minister czekał do ostatniej 
chwili z ogłoszeniem decyzji, wytyczne 
dał ogólnikowe i oddelegował odpowie-
dzialność za zdrowie i bezpieczeństwo 
uczniów oraz pracowników szkoły na 
dyrektorów i sanepid. I choć teore-
tycznie oprócz edukacji stacjonarnej 
możliwa jest hybrydowa i zdalna, to już 
wybór formy nie zależy od dyrektora. W 
określonej sytuacji może wnioskować o 
zmianę trybu, ale decyzję w tej sprawie 
podejmuje sanepid. 

I znowu, kto jest na pierwszej linii 
frontu? Nauczyciel. Po pierwsze nara-
żony na zakażenie. Bo dzieci i młodzież 
często są nosicielami wirusa, ale same 
chorują sporadycznie. Tymczasem na-
uczyciele często są w grupie podwyż-
szonego ryzyka ze względu na wiek 
czy choroby współistniejące. Poza tym 
w domu mogą mieć osoby przewlekle 
chore czy starszych rodziców. Po dru-
gie w przypadkach objęcia części klas 
kwarantanną, muszą nagle zacząć rea-
lizować zarówno lekcje stacjonarne, jak 
i zdalne. I co najważniejsze: nadal ocze-
kuje się od nich, że każdy uczeń opanuje 

podstawę programową, a następnie zda 
egzamin. Tymczasem kontrola efektów 
kształcenia podczas edukacji zdalnej 
jest iluzją. Efekty nauczania bowiem 
bardziej niż kiedykolwiek zależą od 
jakości pracy nauczyciela, samodyscy-
pliny ucznia i współpracy rodziców. Mą-
drej współpracy, a nie odrabiania zadań 
czy pisania testów za dziecko. 

10 października rząd zapowiedział 
konferencję, która miała być poświęco-
na głównie kwestii: co dalej ze szkołami 
w sytuacji gwałtownego wzrostu zaka-
żeń koronawirusem. Premier zajął się 
jednak głównie tematem seniorów. O 
szkole powiedział tyle, że na razie pra-
cuje bez zmian. Może dlatego, że na kon-
ferencji nie było ministra edukacji? Ten 
bowiem przebywa na… kwarantannie 
i właściwie do końca nie wiadomo, czy 
jest ministrem, bo Przemysław Czarnek 
trafił na nią w dniu, w którym miał ode-
brać nominację. 

Swoje zdecydowane poglądy głosi 
publicznie, bez zażenowania i z pełnym 
przekonaniem. Nauczycieli mogą więc 
czekać kolejne wyzwania. Podobnie jak 
dyrektorów oraz samorządy. Jeśli bo-
wiem młode nauczycielki wezmą sobie 
do serca słowa ministra i zamiast robić 
(wątpliwą zresztą) karierę w edukacji, 
wezmą się za rodzenie dzieci, trzeba 
będzie szukać im zastępców, płacąc 
jednocześnie wynagrodzenie młodym 
matkom. 

W każdym razie, w tym roku jesz-
cze bardziej niż kiedykolwiek, życzymy 
wszystkim pracownikom szkół dużo 
zdrowia, sił, cierpliwości i wytrwałości. 
Bo ktoś te dzieci musi przeprowadzić 
przez ułomny system edukacji i dobrze 
by było, żeby jeszcze wyszły z tego 
„cało”, z zasobem niezbędnej wiedzy i 
umiejętności.

Joanna Ferlian

A azbest leży, jak leżał
\\\ ZALESIE GÓRNE

Przed rokiem Nadleśnictwo 
Chojnów wnioskowało o 
uprzątnięcie terenu dawnego 
Ośrodka Wisła w okolicach 
domków letniskowych. Azbest, 
stare opony i inne śmieci leżą 
tam nadal. 

Przed blisko rokiem pisaliśmy o śmie- 
ciach zalegających w sąsiedztwie 

dawnych domków letniskowych na te-
renie Ośrodka Wisła w Zalesiu Górnym. 
Kontrola Nadleśnictwa Chojnów na tym 
terenie wykazał szereg nieprawidło-
wości. 

– Ta sytuacja nie może dalej tak wy- 
glądać. Nie może tam być odpadów.  
Domki nie są zabezpieczone, praktycz-
nie każdy może tam wejść. W takim sta-
nie mogą być zagrożeniem dla zdrowia 
i życia przypadkowych osób. Stanowią 
też duże zagrożenie pożarowe – mó-

wił w październiku 2019 r. Artur Pacia, 
zastępca nadleśniczego Nadleśnictwa 
Chojnów. Nadleśnictwo, od którego 
powiat piaseczyński dzierżawi blisko 
30 ha lasu, zwróciło się do starostwa 
z wnioskiem o uprzątnięcie terenu i 
zabezpieczenie drewnianych domków 
przed możliwością dostania się do nich 
osób postronnych. 

Powiat piaseczyński z kolei w 2017 
roku wydzierżawił liczący 47 ha teren 
dawnego Ośrodka Wisła spółce Samo-
chody Filmowe. W związku z tym wła-
dze powiatu oczekiwały uporządkowa-
nia terenu od dzierżawcy.

– Pan Karwowski, jako dzierżawca, 
jest odpowiedzialny za porządek na tym 
terenie. Ma w obowiązku utrzymywać 
ten teren w należytym stanie. Domki 
powinny zostać wyburzone, a teren po-
sprzątany – mówił przed rokiem wice-
starosta Zdzisław Lis.

Jakież było nasze zdziwienie, gdy 
blisko rok później nadal znaleźliśmy 
skład opon w dawnym budynku świet-

licy oraz górę niebezpiecznego dla zdro-
wia eternitu nieopodal. Domki wciąż nie 
zostały zabezpieczone, a w ich sąsiedz-
twie zdążyły się pojawić nowe śmieci, 
między innymi gigantyczne zniszczone 
piłki, kamienne rzeźby oraz sterty bu-
telek. 

Zapytaliśmy więc, czy powiat oraz 
nadleśnictwo zweryfikowały realiza-
cję tego zobowiązania. Nadleśnictwo 
Chojnów dopiero po naszej interwencji 
skierowało pismo w tej sprawie do po-
wiatu. Powiat z kolei interweniował u 
dzierżawcy.

– Z informacji uzyskanych od dzier-
żawców wynika, że jeszcze w tym roku 
przystąpią do wyburzenia wszystkich 
domków letniskowych a co za tym 
idzie zlikwidują składy śmieci w tych 
domkach – poinformował nas Zdzisław 
Lis. – Będziemy monitorować tę sprawę 
– zadeklarował.

Dzierżawca nie do końca potwier-
dza te informacje. 

– Nie zburzymy wszystkich dom- 
ków, bo wtedy nie będziemy mogli po-
stawić nowych – zaznacza. – Chcieli- 
byśmy je wyremontować, co ze względu 
na obecny stan oznacza oczywiście ra-
czej rozebranie do fundamentów, ale w 
tym samym miejscu mogłyby powstać 
nowe.

W kwestii azbestu ma pretensje do 
samorządów powiatu i gminy. Podkre-
śla, że azbest był już składowany na te-
renie Ośrodka Wisła, kiedy podpisywał 
umowę dzierżawy.

– Powiat deklarował wtedy, że w 
porozumieniu z gminą azbest zostanie 
usunięty. Teraz burmistrz Putkiewicz 
mówi, że gmina nie może odebrać azbe-
stu, bo mamy osobowość prawną (zgod-
nie z przepisami gmina odbiera azbest 
od indywidualnych mieszkańców – dop. 
red.). Azbest leży tu od 7-8 lat, a teraz 
ja go muszę posprzątać – mówi Rafał 
Karwowski. Deklaruje jednak, że śmieci 
zostaną posprzątane. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Pokaźny zbiór azbestowych dachówek podobno leży w tym miejscu od kilku lat
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 Skąd pomysł i nazwa? 
Pomysł pojawił się gdy pracowałam w korporacji, i choć ogól-
nie lubiłam swoją pracę, to czułam, że muszę coś zmienić.  
I tak z potrzeby tej zmiany powstał Jó&Ju Corner. Zawodowo 
zmiana o 180°, duże wyzwanie, którego, przy wsparciu najbliż-
szej rodziny, się podjęłam. Najpierw był food truck przy szko-
le przy ul. Kameralnej, teraz mały lokal przy ul. Wilanowskiej 
19. Założenie było i jest proste: działamy lokalnie stąd nazwa  
Jó od Józefosławia i Ju od Julianowa. 

 Ale to nie jedyne „lokalne” nazwy w przypadku Waszej re-
stauracji?

Nazwy naszych burgerów też nawiązują do tej lokalnej lojal-
ności. Serwujemy Juliana Klasycznego, Józefa z jajem, Józefinę 
Wykwintną, a na dzieci czeka Julek Mały czy Józio Serowy. Lista 
Jó-burgerów w menu jest długa, każdy znajdzie coś dla siebie. 
Dodatkowo przygotowujemy burgery sezonowe lub na specjal-
ne okazje np. na Walentynki burger w bułce w kształcie serca  
w czerwonym kolorze.

 Skąd pochodzą składniki Waszych burgerów?
Nasze burgery robimy tylko ze świeżych składników i przygo-
towanej wg własnej receptury wołowiny, serwujemy je w bułce  
z lokalnej piekarni wraz z hand-made sosami. Do burgerów pro-
ponujemy lokalne Piwo Rzemieślnicze Piaseczyńskie lub soki 
Tarczyn. Tarczyn to sąsiad naszej gminy, a przy okazji miasto 
mojego dzieciństwa, stąd właśnie te soki znalazły się w naszej  
ofercie.

 Czy wegetarianie też mają szansę znaleźć coś dla siebie  
w menu?
Oczywiście, dla jaroszy mamy wersję z grillowanym specjalnym 
plackiem, który sami przygotowujemy z warzyw i płatków ow-
sianych.

 Co jeszcze wyróżnia Wasze burgery? 
Każdego burgera robimy z sercem i z uśmiechem serwujemy go 
naszym klientom. Soczysta wołowina, chrupiąca bułka, świeże 
dodatki, sosy własnej roboty i to wszystko przyprawione sercem 
i uśmiechem – oto przepis na nasze burgery.

 Troszczycie się też o środowisko.
Tak, ekologia jest dla nas ważną kwestią. Unikamy plastiku, opako-
wania czy sztućce są papierowe lub drewniane. Napoje podajemy 
w szklanych butelkach, a naszą lemoniadę w opakowaniach bio 
wykonanych z kukurydzy.

Działamy w formule na miejscu i na wynos. Serdecznie za-
praszamy.

Jó&Ju Corner serwujący pyszne burgery ze świeżej, soczystej wołowiny  
to nowe miejsce na gastronomicznej mapie Józefosławia.  
Rozmawiamy z właścicielką nowej burgerowni przy ul. Wilanowskiej w Józefosławiu.

JÓ&JU CORNER
– nowe miejsce, sprawdzony smak

Godziny otwarcia: 12:00 - 20:30   | Zadzwoń, zamów, odbierz!   608 00 90 32  |   JoJuCorner

\\\ PRAŻMÓW

Czy z Prażmowa do Góry 
Kalwarii będą jeździć autobusy?

W zeszłym miesiącu, podczas ze-
brania wiejskiego wsi Wojcie-

chowice, rozwinięto pomysł połączenia 
gmin Góra Kalwaria i Prażmów wspól-
nym węzłem autobusowym.

– Z cyklu: jak dobrze mieć sąsiada. 
Wczoraj dzięki zaproszeniu Damiana 
Białasa, sołtysa wsi Wojciechowice, mia-
łam przyjemność uczestniczyć w zebra-
niu wiejskim. Podczas merytorycznych 
konsultacji podjęliśmy uchwałę, aby 
połączyć gminę Góra Kalwaria i gminę 
Prażmów wspólnym połączeniem au-
tobusowym. Wierzę, że przy wsparciu 
burmistrza Arkadiusza Strzyżewskie-
go oraz wójta Jana Adama Dąbka nasz 

pomysł zostanie zrealizowany. Dzię-
kuję za gościnę i miło spędzony czas 
również druhom z OSP Wojciechowi-
ce – informowała w połowie wrześ-
nia Marta Wencławiak, radna gminy  
Prażmów.

Obecnie komunikacja pomiędzy 
obiema gminami jest nieco utrudniona. 
Linia lokalna L19 z Prażmowa kończy 
swój kurs w miejscowości Gabryelin 
(na granicy z sąsiednią gminą), a auto-
busy linii L30 jeżdżące z Góry Kalwa-
rii zatrzymują się we wsi Czarny Las. 
Jest jeszcze linia L25 pomiędzy Górą 
Kalwarią a Piasecznem, która zahacza 
o Dobiesz. Jeśli ktoś planuje wybrać 
się z centrum Prażmowa na rynek w 
Górze Kalwarii autobusem, najpierw 
musi dojechać do Piaseczna. Czas takiej 
podróży może wynieść od 1,5 godziny 
do 2 godzin w zależności od pory dnia. 

Samochodem w linii prostej potrwa ona 
z kolei około 25 minut.   

Mieszkańcy zwracają uwagę na to, 
że realizacja pomysłu byłaby świetnym 
rozwiązaniem dla uczniów z Prażmo-
wa, którzy chcieliby zacząć naukę w 
technikum gastronomicznym, budow-
lanym lub w liceum w Górze Kalwarii. 
Wreszcie mieliby oni wygodny dojazd 
do szkoły.

Gminy obecnie są na etapie spraw-
dzania zainteresowania mieszkańców 
takim połączeniem oraz oceny kosztów 
takiego rozwiązania.

– Nasz zespół cały czas analizuje 
sens tego połączenia i sprawdza moż-
liwości finansowe w projektowanym 
budżecie na 2021 rok – mówi nam 
Wojciech Doliński z Referatu Promocji 
Gminy Prażmów.

Rafał Lipski

Nowe połączenie autobusowe

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

Koronawirus 
w szkołach
\\\ POWIAT

Koronawirus pojawia się  
w kolejnych szkołach  
na terenie powiatu. Uczniowie 
i rodzice poszczególnych 
klas trafiają na kwarantannę. 
Niestety sanepid nie 
nadąża z informowaniem 
zainteresowanych o tym fakcie.

Wostatnim tygodniu nawet kilka 
razy dziennie informowaliśmy 

na naszym portalu internetowym o ko-
lejnych szkołach, w których pojawiły się 
osoby z pozytywnym wynikiem testu na 
SARS-CoV-2. Jeśli zakażonym jest na-
uczyciel, uczniowie klas, w których w 
ostatnich dniach przed wystąpieniem 
objawów lub wykonaniem testu miał 
lekcje, trafiają na kwarantannę. Zazwy-
czaj klasy te przechodzą na nauczanie 
zdalne. Taką decyzję dyrektorzy podej-
mują w porozumieniu z sanepidem, 
który musi wyrazić zgodę na tę formę 
nauczania. 

Kwarantanną objęte zostają też ro-
dziny uczniów. I tu pojawiają się prob-
lemy, bo rodzice często informują, że 
mimo upłynięcia kilku dni, odkąd dzieci 
zostały odesłane do domu, sanepid na-
dal się z nimi nie skontaktował. 

– Oczywiście sporo rodziców ma 
pretensje do nas czy do dyrektorów 
szkół. Podczas, gdy my niestety nie ma-
my na to wpływu – podkreśla wicebur-
mistrz Piaseczna Hanna Kułakowska-
-Michalak. – Trzeba pamiętać, że san-
epid ma na głowie cały powiat. Obecnie 
jest duży „wysyp” osób z pozytywnym 
wynikiem testu i sanepid nie nadąża. 

Wiceburmistrz wyjaśnia, że pra-
cownicy sanepidu z każdą osobą mu-
szą przeprowadzić wywiad niezbędny 
do wypełnienia dokumentacji, co trwa 
około 15 minut.

– Są w stanie skontaktować się 
z maksymalnie ze 100-120 osobami 

dziennie. I mimo że urzędnicy sanepi-
du pracowali przez cały weekend, nie 
zdążyli nadrobić zaległości z ubiegłego 
tygodnia. 

W tej sytuacji tak naprawdę wszyst-
ko zależy od odpowiedzialnego podej-
ścia rodziców do kwestii samoizolacji. 

– Dyrektor szkoły informuje ro-
dziców o przejściu klasy na edukację 
zdalną, co oczywiście ma związek z 
zakażeniem i kwarantanną. Nie może 
jednak informować o objęciu uczniów 
i rodziców kwarantanną, bo to nie leży 
w jego kompetencjach, decyzję taką po-
dejmuje sanepid i to on ma obowiązek 
o niej zawiadomić zainteresowanych 
– zauważa Kułakowska-Michalak. – Szu-
kamy rozwiązań, które umożliwiłyby 
nam wsparcie sanepidu w tym procesie, 
ale bez decyzji organów nadzorujących 
sanepid, czyli wojewody czy Głównego 
Inspektora Sanitarnego, niewiele mo-
żemy zrobić.

W poniedziałek 12 października 
wieczorem starosta Ksawery Gut poin-
formował, że oddelegował do pomocy 

sanepidowi pięciu pracowników sta-
rostwa.

– Zadaniem pracowników staro-
stwa jest przeprowadzenie wywiadu 
epidemiologicznego, wypełnienie an-
kiety, ustalenie osób kierowanych do 
odbycia kwarantanny i przekazanie da-
nych do sanepidu – napisał Gut.

Oczywiście kolejne zakażenia po-
twierdzane w kolejnych szkołach bu-
dzą niepokój przede wszystkim wśród 
nauczycieli. Część z nich decyduje się 
na wzięcie zwolnienia lekarskiego. W 
niektórych szkołach dyrektorzy wpro-
wadzają obowiązek noszenia przez ucz-
niów maseczek również podczas lekcji. 

W obecnej sytuacji wydaje się prze-
sądzone, że w każdej szkole prędzej czy 
później trafi się ktoś zakażony. Warto 
więc minimalizować ryzyko zakażenia 
przez stosowanie się do zaleceń. 

Joanna Ferlian

Na razie najczęściej o zakażeniu informują nauczyciele lub inni pracownicy 
szkoły

\\\ GRA TERENOWA    
Nie masz pomysłu jak aktywnie spędzić niedzielę ze swoimi dziećmi?  
Weź udział w grze miejskiej na Górkach Szymona.   
Ktoś napadł na międzynarodowy bank nasion! Bez roślin pszczołom grozi 
wyginięcie! Czy słynna detektyw poradzi sobie z rozwikłaniem tej sprawy?  
To zależy tylko od Waszej pomocy.
Rozwiązując zagadki i wykonując zadania nie tylko możecie ocalić owady  
ale będziecie też się świetnie bawić.
Zabawa odbędzie się w niedzielę, 18 października na Górkach Szymona w godz. 
13.00-15.00. 
Oprócz tego zbierać będziemy karmę i akcesoria dla psiaków z przytuliska Ami 
w Józefosławiu. Jeśli więc możecie, przynieście coś dla zwierzaków.
Nasza zabawa jest tak zorganizowana, aby rodziny w niej uczestniczące nie miały ze sobą kontaktu i nie dotykały tych samych 
przedmiotów. Jest więc bezpieczna nawet przy aktualnej sytuacji z związanej z pandemią COVID-19. 

\\\ PIASECZNO 
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    WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego ogłasza piąty przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż części niezabudowanej nieruchomości położonej  
w miejscowości Konstancin-Jeziorna przy ul. Gąsiorowskiego, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego, stanowiącej według ewidencji gruntów  
i budynków działkę nr 53 o pow. 4325 m2 z obrębu 03-14, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00004516/0. Nieruchomość jest wolna od obciążeń, 
nie toczy się wobec niej żadne postępowanie sądowe lub administracyjne dotyczące jej własności albo posiadania. Zgodnie z zapisami w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego uchwalonym Uchwałą Nr 95/VI/11/2011 Rady Miejskiej Konstancin-Jeziorna z dnia 14.06.2011 r. w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego strefy „A” uzdrowiska i terenów przyległych – I etap, zmienioną Uchwałą Nr 404/VI/33/2013 Rady Miejskiej 
Konstancin-Jeziorna z dnia 15.05.2013 r. oraz Uchwałą Nr 453/VII/27/2017 Rady Miejskiej Konstancin-Jeziorna z dnia 08.02.2017 r. działka znajduje się  
na terenie przeznaczonym pod zabudowę usług zdrowia i opieki zdrowotnej, pomocy społecznej, pensjonatowej, mieszkaniowej jednorodzinnej, 
oznaczonym na rysunku planu symbolem 13Uz/MNp/MN. Na terenach znajdujących się w granicach obowiązującej strefy uzdrowiskowej „A” mają 
zastosowanie ograniczenia wynikające z przepisów odrębnych, z którymi musi być zgodna każda działalność inwestycyjna na działce. 
Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 1.500.000 zł + VAT. 
Przetarg odbędzie się w dniu 16.12.2020 r. w godz. 13:00 w budynku Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno,  
sala nr 110.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 10.12.2020 r. wadium przelewem na konto nr 12 1020 1169 0000 8202 0107 
8989 w wysokości 75.000 zł;
Ogłoszenie o przetargu zamieszczone zostało na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, w siedzibie filii oraz na tablicach 
ogłoszeń urzędów gmin z terenu Powiatu Piaseczyńskiego, a także na stronie powiatu: www.bip.piaseczno.pl (w zakładce: „Oferty nieruchomości, oferty 
sprzedaży”). Szczegółowe informacje dotyczące przetargu dostępne są w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 121, pod nr  
tel. 22 756-61-71. Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

Uwaga na parkingowych naciągaczy
\\\ PIASECZNO

Mieszkańcy alarmują.  
Markowe przedmioty, którym 
do oryginalności daleko.  
Jedyna taka okazja, tanio  
i szybko. Naciągacze wiedzą,  
jak zachęcić do kupna, a jeden  
z nich niedawno pojawił się  
w Józefosławiu.

L okalna społeczność ostrzega przed 
naciągaczami, których można spot-

kać na parkingach przy galeriach han-
dlowych. Bywają pod Auchan i Leroy 
Merlin. W ostatni weekend podejrzanie 
wyglądający starszy mężczyzna kręcił 
się przed pizzerią Pazzo Italia w Józe-
fosławiu. Podjechał on szarym samo-
chodem typu SUV i mówiąc w języku 
angielskim, zaczął nakłaniać jednego z 
mieszkańców do kupna zegarków oraz 
innych towarów po okazyjnych cenach. 
Tłumaczył to faktem, że zaraz musi wra-
cać do Włoch. Mieszkaniec odmówił, 
a handlowiec o południowej urodzie 
już po chwili przekonywał do zakupu 
kolejną osobę z parkingu.

Członkowie lokalnej grupy podają, 
że to nie pierwsza taka sytuacja. Około 
roku temu ten sam człowiek pojawił 
się w okolicach parkingu Leroy Merlin, 
gdzie ktoś ze współczucia kupił od nie-
go rzekomo markową piłę spalinową, 
która okazała się oczywiście podróbką. 
Działalność podejrzanych handlarzy 
zauważyła też klientka sklepu Auchan, 
której po wyjściu z centrum handlowe-

go, ktoś oferował „oryginalne” perfumy 
po dużo niższej cenie – Polecam ich nie 
wąchać, nie wiadomo, co to może być – 
radzi kobieta.

\\\   Metoda „na Włocha”
Taką metodę nielegalnej sprzedaży 

zwykło się nazywać „na Włocha”, od wy-
glądu osób, które się nią zajmują. Ładnie 
ubrani mężczyźni o ciemnej karnacji 
podchodzą do osób znajdujących się 
na parkingu. Tłumaczą, że zaraz wy-
latują z Polski i muszą sprzedać drogi 
sprzęt, który przykładowo otrzymali 
podczas targów. Produkty oferowane 
do sprzedaży to najczęściej podróbki 
rozpoznawalnych, światowych marek. 
Obcokrajowcy argumentują, że nie chcą 
płacić za nadbagaż w samolocie. Dlatego 
oferują m.in. agregaty prądotwórcze i 
piły spalinowe w niesamowicie korzyst-
nej cenie. Opowiadają, że to markowy 
dobry sprzęt, który normalnie kosztuje 
dziesiątki tysięcy. By szybko się go po-

zbyć przed odlotem, oferują sprzedaż 
za dosłownie 10% ceny. Niektórzy w 
czasie rozmowy pokazują nawet pasz-
port i bilet lotniczy, aby uwiarygodnić 
historię. Wszystko jest jednak wyssane z 
palca, bo tacy handlarze te same chwyty 
stosują codziennie.

\\\   Poważne wykroczenie
Miejmy oczy dookoła głowy oraz 

ograniczone zaufanie do fantastycznych 
ofert. Uważajmy na wszelkie okazje z 
niepotwierdzonych źródeł i zbyt dobre, 
by mogły być prawdziwe. Osoby zaj-
mujące się nielegalnym handlem mogą 
być ukarane grzywną do 5 tysięcy zło-
tych, a sprzedawcom rozprowadzają-
cym podróbki oryginalnych towarów 
grozi nawet kara pozbawienia wolności. 
Nie dajmy się więc naciągnąć, a infor-
mację o próbie takiej sprzedaży prze-
każmy policji.

Julia Januszyk

\\\ PRAŻMÓW

Niewykluczone, że zmiany 
zostaną wprowadzone  
już od listopadowej sesji  
Rady Gminy. 

W okresie pandemii mieszkańcy 
mają utrudnioną możliwość 

śledzenia obrad radnych poszczegól-
nych gmin. Pomijając fakt, że nie we 
wszystkich z nich sesje rady odbywają 
się w trybie stacjonarnym, wejście na 
nie stało się niedostępne dla osób, któ-
re chciałyby dowiedzieć się więcej na 
temat działań podejmowanych przez 
włodarzy danej gminy. Z pomocą przy-
chodzą internetowe transmisje z po-
siedzeń rad miejskich. Niekiedy jednak 
oglądanie ich sprawia pewną trudność.

Zła jakość dźwięku, usterki tech-
niczne i błędnie wygenerowane napisy 
– to główne problemy, które wskazywa-
li mieszkańcy gminy Prażmów na Fa-
cebooku, kiedy oglądali transmisje live 
z sesji Rady Gminy. Gdy ktoś nie mógł 
zrozumieć, co mówią radni podczas po-
siedzenia, włączał napisy i tu pojawiały 
się trudności. 

Co było powodem trudności zwią-
zanych z relacjami na żywo z obrad Ra-
dy Gminy? Postanowiliśmy dowiedzieć 
się tego w Referacie Promocji Gminy 
Prażmów.

– Ostatnie problemy związane z 
jakością audio na sesjach wynikały 
przede wszystkim z tego, że jej uczest-
nicy mówili często nie bezpośrednio do 
mikrofonu i na dodatek w maseczkach. 
By uniknąć podobnych sytuacji, wójt 
zarządził, że zabierający głos będą to 
czynić na mównicy, już być może od se-
sji listopadowej – tłumaczy nam Woj-
ciech Doliński.

Zdaniem przedstawiciela gminy 
transmisje w Internecie z sesji w Praż-
mowie i te Rady Powiatu specjalnie się 
nie różnią, jeśli chodzi o jakość trans-
misji.

– Jakość ta jest cały czas przez nas 
monitorowana, o czym pisałem też zain-
teresowanym mieszkańcom na Facebo-
oku – dodaje Wojciech Doliński.

Rafał Lipski

Problemy 
z transmisjami

Nie dajmy się naciągnąć na rzekomo fantastyczną ofertę

Wrak Race po długiej przerwie
\\\ MYSIADŁO

Po ponad rocznej przerwie 
na torze w Mysiadle odbył się 
kolejny Mazowiecki Wrak Race. 
Mimo epidemii, zawodników  
i kibiców nie zabrakło.

N a to wydarzenie fani wyścigu wra-
ków czekali od wiosny. Zaplano-

wana na początek kwietnia impreza, 
podobnie jak wiele innych, padła ofiarą 
ogłoszonego w Polsce stanu epidemii. 
XXVII Mazowiecki Wrak Race w My-
siadle odbył się dopiero w niedzielę 11 
października. Ten termin też w ostat-
niej chwili był zagrożony ze względu 
na objęcie naszego obszaru żółtą strefą. 
Organizatorzy zdecydowali jednak, że 

imprezy nie odwołują, ograniczą się do 
bardziej restrykcyjnych zasad obowią-
zujących wśród zawodników i kibiców. 
Jak zawsze na torze w Mysiadle było 
głośno, biało od dymu i zabawnie. Ze-

społy startujące w wyścigu dbają bo-
wiem o ciekawe nazwy swoich teamów, 
ale też oryginalny wystrój wraków.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

W tym wyścigu kraksy i uszkodzenia aut to wręcz oczekiwany skutek uboczny

Zła jakość dźwięku, 
usterki techniczne  

i błędnie wygenerowane 
napisy – to główne 

problemy, które 
wskazywali mieszkańcy 

gminy Prażmów
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    OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) 
związku z art. 10 kpa zawiadamiam, że w dniu 4 września 2020 r. została ostatecznie uzupełniona 
dokumentacja w sprawie wszczętej w dniu 13 stycznia 2020 r. dotyczącej udzielenia zezwolenia  
na realizację inwestycji drogowej: 
inwestor:        Burmistrz Gminy Konstancin-Jeziorna, ul. Piaseczyńska 77, 05-520 Konstancin-Jeziorna
inwestycja:     przebudowa i rozbudowa dróg gminnych na terenie Skolimowa Północno-Zachodniego 

w Gminie Konstancin- Jeziorna
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Konstancin-Jeziorna, w nawiasach podano nr działki po podziale (po średniku działki po podziale 
poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu, * działki po podziale pod inwestycję będące 
własnością gminy), oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna Konstancin- Jeziorna, obręb 01-17: 31/3, 31/5, 45/2, 61/1, 61/2, 61/3, 53 (53/1; 
53/2), 60/2 (60/3; 60/4), 
jednostka ewidencyjna Konstancin- Jeziorna, obręb 01-18: 4/2, 4/11, 4/23, 6/4, 7/7, 7/10, 10/3, 13/2, 
13/3, 13/4, 14/3, 14/4, 14/5, 14/6, 15/2, 15/5, 15/6, 16/1, 17/2, 17/5, 17/6, 17/7, 17/8, 18/6, 18/9, 19/3, 
19/5, 19/7, 4/3 (4/65; 4/66), 4/6 (4/67; 4/68), 4/7 (4/69; 4/70), 4/8 (4/71; 4/72), 4/10 (4/63; 4/64), 4/16 
(4/61; 4/62), 4/17 (4/59; 4/60), 4/32 (4/43; 4/44; 4/45), 4/33 (4/55; 4/56), 4/38 (4/49; 4/50), 4/39 (4/51; 
4/52), 4/40 (4/53; 4/54), 4/41 (4/46; 4/47; 4/48), 4/42 (4/57; 4/58), 6/1 (6/13; 6/15; 6/14), 6/12 (6/16; 
6/17), 7/8 (7/18; 7/19), 8 (8/1; 8/2), 11/1 (11/3; 11/4), 11/2 (11/5; 11/6), 12/2 (12/20; 12/21), 12/3 (12/26; 
12/27), 12/12 (12/18; 12/19), 12/14 (12/22; 12/23), 12/15 (12/24; 12/25), 13/1 (13/5; 13/6; 13/7; 13/8; 
13/9), 16/3 (16/4; 16/5), 21/2 (21/9; 21/10), 21/3 (21/5; 21/6), 21/4 (21/7; 21/8), 24/2 (24/3; 24/4), 14/2, 
16/2, 17/3, 17/4, 19/2, 19/6, 
jednostka ewidencyjna Konstancin- Jeziorna, obręb 01-26: 1/1, 1/2, 16, 25, 80, 93, 94, 95/1, 95/2, 95/3, 
96/3, 96/4, 110/1, 110/2, 115/2, 115/3, 116, 117, 121/1, 121/2, 121/3, 123/1, 123/2, 5 (5/1; 5/2), 14 (14/1; 
14/2), 17 (17/1, 17/2; 17/3), 20 (20/1; 20/2), 23 (23/1; 23/2), 24/4 (24/21; 24/22), 26 (26/1; 26/2; 26/3), 
27/1 (27/5; 27/6), 27/2 (27/3; 27/4), 30 (30/1; 30/2), 34 (34/1; 34/2), 37/1 (37/3; 37/4), 37/2 (37/6; 37/5; 
37/7); 42 (42/1; 42/2), 47 (47/1; 47/2), 49 (49/3; 49/4), 51 (51/1; 51/2), 60 (60/1; 60/2), 62/1 (62/5; 62/6), 
62/2 (62/3; 62/4), 66/3 (66/4; 66/5), 67 (67/1; 67/2), 73 (73/1; 73/2), 79 (79/1; 79/2), 81 (81/1; 81/2), 82 
(82/1; 82/2), 91 (91/1; 91/2), 92 (92/1; 92/2), 103 (103/1; 103/2), 111 (111/1; 111/2), 126 (126/1; 126/2), 
127 (127/3; 127/4), 130 (130/1; 130/2), 135 (135/1; 135/2), 139/2 (139/5; 139/6), 33/3,
jednostka ewidencyjna Konstancin- Jeziorna, obręb 01-27: 62, 63/1, 64, 65/3, 23 (23/1*; 23/2), 24 (24/1; 
24/2), 29 (29/1; 29/2), 
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
(w nawiasach podano nr działki przed podziałem)
jednostka ewidencyjna Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0009 Chyliczki:  80/2, 22/12, 23/24, 38/2, 
39/17, 45/18, 45/100, 50/40, 53/1, 82, 26/7,
jednostka ewidencyjna Konstancin- Jeziorna, obręb 01-26:  122/1, 5, 24/2, 24/7, 27/4 (z dz. 27/2), 27/6 
(z dz. 27/1), 114, 139/6 (z dz. 139/2), 3, 4/1, 17/3 ( z dz. 17), 26/3 ( z dz. 26), 37/5 (z dz. 37/2), 122/1, 122/2,
jednostka ewidencyjna Konstancin- Jeziorna, obręb 01-17:  49/4, 53/2 (z dz. 53), 31/5, 115/1,
jednostka ewidencyjna Konstancin- Jeziorna, obręb 01-18:  4/45 (z dz. 4/32), 6/17 (z dz. 6/12), 8/2 (z dz. 
8), 12/23 (z dz. 12/14), 26, 12/27 (z dz. 12/3), 4/22
jednostka ewidencyjna Konstancin- Jeziorna, obręb 01-27:  39/5, 20/3, 23/2 (z dz. 23), 39/6, 62, 65/3,

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, gdzie, od pon. do piąt. w godzinach 8-16, 
można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach,  z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez zawiadomienie w Biuletynie 
Informacji Publicznej (http://bip.piaseczno.pl/public/).
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 14.10.2020 r.
Nr rej.ARB.6740.1.32.2019.KS   

z up. Starosty Piaseczyńskiego 
mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś, Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

    WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego ogłasza piąty przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Konstancin-Jeziorna 
przy ul. Gąsiorowskiego 3, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego, stanowiącej według ewidencji gruntów działkę nr 31 o pow. 9554 m2 w obrębie 
03-14, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00004517/7. Nieruchomość zabudowana dwoma budynkami o pow. użytkowej 321 m2 i 173,50 m2, 
w którym lokal o pow. 44,10 m2 zamieszkuje dwuosobowa rodzina. Wysokość czynszu wynosi 410,39 zł/miesięcznie. Nieruchomość jest wolna od obciążeń, 
nie toczy się wobec niej żadne postępowanie sądowe lub administracyjne dotyczące jej własności albo posiadania. Zgodnie z zapisami w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego uchwalonym Uchwałą Nr 95/VI/11/2011 Rady Miejskiej Konstancin-Jeziorna z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego strefy „A” uzdrowiska i terenów przyległych – I etap, zmienionym Uchwałą Nr 404/VI/33/2013 Rady 
Miejskiej Konstancin-Jeziorna z dnia 15 maja 2013 r. oraz Uchwałą Nr 453/VII/27/2017 Rady Miejskiej Konstancin-Jeziorna z dnia 08 lutego 2017 r. działka 
znajduje się na terenie przeznaczonym pod zabudowę usług zdrowia i opieki zdrowotnej, pomocy społecznej, zabudowę pensjonatową i zabudowę 
mieszkaniową jednorodzinną, oznaczonym na rysunku planu symbolem 13Uz/MNp/MN. Na terenach znajdujących się w granicach obowiązującej strefy 
uzdrowiskowej „A” mają zastosowanie ograniczenia wynikające z przepisów odrębnych, z którymi musi być zgodna każda działalność inwestycyjna na działce. 
Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 4.400.000 zł.
Przetarg odbędzie się w dniu 16.12.2020 r. o godz. 14:00 w budynku Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, sala nr 110.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 10.12.2020 r. wadium w wysokości 220.000 zł.
Ogłoszenie o przetargu zamieszczone zostało na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, w siedzibie filii oraz na tablicach ogłoszeń 
urzędów gmin z terenu Powiatu Piaseczyńskiego, a także na stronie powiatu: www.bip.piaseczno.pl (w zakładce: „Oferty nieruchomości, oferty sprzedaży”).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu dostępne są w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 121, pod nr tel. 22 756-61-71. 

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

Plastikowe butelki 
będą rozkładały się szybciej

\\\ KRAJ

Plastikowe odpady mogą 
rozkładać się nawet do 500 
lat. Dzięki nowemu odkryciu 
naukowców, możliwy jest pełny 
recykling plastikowych butelek 
w ciągu jedynie kilku dni.

C o roku miliony ton odpadów z two-
rzyw sztucznych zanieczyszczają 

środowisko i negatywnie wpływają na 
zdrowie. Ciągle szukamy sposobów jak 
sobie z nimi poradzić. Z pomocą przy-
chodzą naukowcy i „superenzym”. 

Niedawno usprawniono proces bio- 
degradacji plastiku typu PET, którego 
góry leżą na wysypiskach śmieci na ca-

łym świecie. Wszystko za sprawą wy-
nalezienia enzymu, który rozkłada pla-
stik. Za odkrycie odpowiada prof. John 
McGeehan, dyrektor Centre for Enzyme 
Innovation z Wielkiej Brytanii.

\\\   6 razy szybciej
Superenzym pochodzi z bakterii, 

które w naturalny sposób rozwinęły 
zdolność przetwarzania plastiku. Został 
opracowany przez połączenie dwóch 
oddzielnych enzymów bakterii odkrytej 
w 2016 roku na japońskim składowi-
sku śmieci. Dwa lata później naukowcy 
z Uniwersytetu Portsmouth w Anglii i 
Narodowego Laboratorium Energii Od-
nawialnej Departamentu Energii USA 
stworzyli zmutowaną wersję enzymu. 

Okazało się, że skutecznie rozbija pla-
stik z politereftalanu etylenu (PET) po-
wszechnie używanego do produkcji bu-
telek. Teraz badania posunęły się dalej. 
Okazało się, że superenzym działa sześć 
razy szybciej niż jego pierwotna wersja.

– Kiedy połączyliśmy substancje, 
nastąpił niesamowity wzrost ich ak-
tywności. To dowód na to, że możemy 
wytwarzać coraz szybsze enzymy, które 
są bardziej przydatne w przemyśle. To 
także jedna z tych historii, że możemy 
uczyć się od natury, a następnie prze-
nosić wnioski do laboratorium – po-
wiedział prof. John McGeehan dla The 
Guardian.

\\\   Odsiecz dla planety
Docelowo naukowcy chcą zamie-

nić sztuczne tworzywo w jego orygi-
nalne komponenty pozyskane z ropy 
naftowej rozkładającymi plastik enzy-
mami. Co więcej, superenzym działa w 
temperaturze pokojowej, co oznacza, 
że w przyszłości będzie możliwe jego 
komercyjne wykorzystanie. Naukowcy 
są także przekonani, że połączenie go z 
enzymami rozkładającymi bawełnę da 
szansę na recykling odzieży z różnych 
materiałów. Obecnie miliony ton ubrań 
trafiają na wysypiska lub do spalenia. 
Wszystko przekłada się na degradację 
środowiska. Jednak dzięki odkryciu na-
ukowców z Portsmouth, jest szansa, że 
nie utoniemy w powodzi śmieci z two-
rzyw sztucznych.

Julia Januszyk

\\\ JACEK FEDOROWICZ W PIASECZNIE  
W ramach cyklu „Wtorek z satyrą” Marek Majewski tym razem zaprasza na 
spotkanie z więcej niż jedną gwiazdą. Na scenie Domu Kultury zagości Jacek 
Fedorowicz oraz Teatrzyk Piosenki Satyrycznej „Czyści jak łza”.  
Jacek Fedorowicz to wszechstronny twórca obdarzony wieloma talentami. Jeden z naj-
wybitniejszych polskich satyryków i felietonistów. Z wykształcenia malarz. „Dziennik 
Telewizyjny”, którego jest autorem i głównym wykonawcą jest jednym z najbardziej 
rozpoznawalnych programów lat 90.  
Kabaret „Czyści jak łza” to grupa wiecznie młodych mężczyzn, pełnych szalonych po-
mysłów i dobrego dowcipu. Ich specjalność to piosenka literacka, zabarwiona nutką 
absurdu i czarnego humoru. Marek Markiewicz i Jaromir Wroniszewski w roku 2016 
obchodzili 40-lecie wspólnej pracy artystycznej. 
Na spotkanie z artystami zapraszamy 20 października, godz. 20.00 w CEM przy ul. Jana 
Pawła II 55. Bilety do nabycia na www.kulturalni.pl oraz w kasie Centrum Kultury w 
Piasecznie.
Wstęp 20 zł (bilety w przedsprzedaży od 6 października). Wydarzenie w reżimie 
sanitarnym.

\\\ PIASECZNO 

Wynaleziony enzym rozkłada plastik 
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Trzecie pokolenie fotografów
\\\ PIASECZNO

Zakład fotograficzny Foto 
Renau otworzyli w Piasecznie  
w 1944 roku państwo Aniela  
i Edward Renau. Potem 
pracował w nim ich syn 
Edward, a teraz wnuk Michał. 

O historii najbardziej znanego zakła-
du fotograficznego w Piasecznie 

rozmawiamy z Michałem Renau, który 
kontynuuje rodzinną tradycję i podob-
nie jak dziadkowie i ojciec, uwiecznia 
na fotografiach mieszkańców Piaseczna. 
Michał Renau: Dziadkowie prowadzili 
zakład fotograficzny w Warszawie, ale 
oczywiście jak wiele innych miejsc w 
stolicy, zamienił się w gruzowisko. Po 
Powstaniu Warszawskim postanowili 
rozpocząć działalność w Piasecznie. 
\\\ Dla starych mieszkańców miasta 
skojarzenie „fotograf” – Renau jest 
oczywiste. Zakład pod tym samym 
szyldem, choć zmieniał lokalizacje, 
funkcjonuje w Piasecznie od 76 lat. 
I mamy klientów, którzy wspominają 
jeszcze zdjęcia, które robił im dziadek. 
W swoich albumach i mają fotografie 
wykonywane w naszym zakładzie przy 
różnych ważnych okazjach na prze-
strzeni życia ich, później ich dzieci czy 
wnuków. 
\\\ Pan jest już trzecim pokoleniem. 
Naturalny wybór, że trzeba przejąć 
rodzinny biznes, naciski rodziców 
czy zainteresowania? Co zdecydo-
wało? 
Brat się ze mnie śmieje, że ja miałem 
do wyboru być fotografem lub być foto-
grafem (śmiech) Człowiek siedzi w tym 
od małego, to jakoś tak wyszło. Odkąd 
skończyłem 18 lat, oficjalnie pracowa-
łem już w zakładzie, wcześniej czasem 
pomagałem tacie czy dziadkowi.
\\\ Jak bardzo przez te lata praca fo-
tografa się zmieniła?
Bardzo, to drastyczna zmiana. Dziadek 
byłby na pewno zaskoczony przede 
wszystkim udziałem komputerów w 
obróbce. Programy graficzne zastąpiły 
pojemniki z odczynnikami. Choć chemia 
nadal jest przez nas używana w maszy-
nach wykonujących odbitki. Z jednej 
strony mamy ogromne możliwości re-
tuszu. Z drugiej strony retusz, który dziś 
wykonujemy na komputerach, kiedyś 
był wykonywany za pomocą sadzy an-
gielskiej na kliszach. To, co dziś robimy 

cyfrowo, kiedyś retuszer robił z uży-
ciem pędzelka bezpośrednio na kliszy, a 
wcześniej na płytce szklanej. Oczywiście 
dziś robimy to znacznie szybciej.
\\\ A propos retuszu. Jak się zmie-
niły w ostatnim czasie oczekiwania 
klientów? Teraz, kiedy królują goto-
we filtry, które jednym kliknięciem 
zmieniają naszą twarz na ekranie 
smartfona?
To bywa problemem przede wszystkim 
w przypadku osób bardzo młodych. 
Miałem ostatnio klientkę z czternasto-
letnią córką. Dziewczyna pokazała mi 
jak chciałby wyglądać na zdjęciu na 
przykładzie swoich idoli. To było dość 
przerażające. Poświęciłem chwilę i po-
kazałem jej w programie graficznym, 

że to, co ogląda na ekranie, to efekt ze 
trzech godzin pracy grafika nad zdję-
ciem danej osoby i ma niewiele wspól-
nego z tym, jak ona wygląda w rzeczy-
wistości. Oczywiście częściowy retusz 
wykonujemy, najczęściej sprowadza się 
on do usunięcia niedoskonałości.
\\\ Najbardziej nietypowe zlecenie 
jakie Pan pamięta?
Zlecenia jakiegoś szczególnego nie pa-
miętam, ale różne dziwne rzeczy przy 
okazji robienia zdjęć się nam zdarzały. 
Takim najbardziej przerażającym zda-
rzeniem była sytuacja, w której robię 
zdjęcia dziecku robiącemu pajacyki, a 
w tle rodzice zaczynają się bić. Byłem 
tak zszokowany, że nie wiedziałem jak 
zareagować.
\\\ Czy ciągle klienci robią odbitki? 
Tak, oczywiście. Często robią je rodzice 
w prezencie dla dziadków. Część klien-

tów robi po kilkanaście zdjęć z jakiegoś 
wydarzenia czy podróży, by mieć je w 
albumie i obejrzeć offline, na kanapie, 
z herbatą. Niektórzy mają za sobą do-
świadczenia, że na skutek awarii czy 
przypadkowego skasowania stracili nie-
raz dziesiątki tysięcy zdjęć np. z dziećmi. 
To są rzeczy nie do odtworzenia. Forma 
papierowa jest bezpieczna, odbitki wy-
trzymają nam kolejne sto lat.
\\\ A jak z zapotrzebowaniem na 
zdjęcia studyjne portretowe, ślubne, 
komunijne? Czy dziś już tylko robi się 
zdjęcia w plenerze?
Trochę jeszcze zapotrzebowania na te-
go typu fotografie jest. Sporo robimy 
też fotografii biznesowych. Studio daje 
nam pełną kontrolę światła, warunków. 
\\\ Pana dziadek i ojciec dokumen- 
towali też historię Piaseczna. 
Tak, to prawda. Ja sam też obserwuję 
z radością, jak to miasto się zmienia. 
To jest moje miasto, znam tu mnóstwo 
miejsc i ludzi. Cieszą mnie pozytywne 
zmiany, które w nim zachodzą, na przy-
kład w parku czy na Górkach Szymona, 
odnawiane budynki.
\\\ A jaką fotografią Pan się intere- 
suje prywatnie?
Sam lubię fotografować architekturę i 
przyrodę. W pracowni fotografuję ludzi, 
jest duże tempo, dużo się zmienia. Taka 
fotografia pozwala mi odpocząć.
\\\ Rośnie kolejne pokolenie foto- 
grafów Renau?
Syn rzeczywiście przejawia pewne cią-
goty. Obserwuje mnie z tym aparatem, 
trochę podglądał dziadka, tłumaczę mu 
zasady kadrowania. Niekiedy łapie za 
komórkę czy aparat. Niektóre zdjęcia 
robi naprawdę niezłe. Kilka moich zdjęć 
na profilu na Facebooku jest właśnie 
jego autorstwa. Na razie uczy się w 
Krauzówce. Czym będzie się zajmował, 
jak dorośnie, trudno dziś powiedzieć. 
Zachęcał nie będę, bo to ciężki kawałek 
chleba.
\\\ A co Pan sam lubił w fotografii  
najbardziej jako dziecko?
Oczywiście ciemnię. Kuwety, czerwone 
światło, przekładanie papieru i magia 
pojawiających się na nim obrazów.
\\\ Jak Pan myśli, co się jeszcze zmie- 
ni w fotografii na przestrzeni następ-
nych 10 lat?
Będą coraz mniejsze aparaty i coraz 
lepsze algorytmy ułatwiające pracę  
w Photoshopie czy łączące kilka zdjęć  
w jedno w smarfonach.

\\\ ŚWIĘTO KINA W HUGONÓWCE 
Konstanciński Dom Kultury zaprasza na IV Festiwal Filmowy Świat Maklaka i 
Jego Przyjaciół. Odbędzie się 18 października. Formuła hybrydowa przewiduje 
zarówno spotkania z twórcami i projekcje filmów w Hugonówce (ul. Mostowa 
15), jak i transmisje na żywo w Internecie. 

Festiwal jest poświęcony popularyzacji dokonań artystycznych aktora Zdzisława 
Maklakiewicza oraz jego przyjaciół, wybitnych aktorów, reżyserów… ikon polskie-
go filmu i sceny oraz wszystkich twórców kina, których łączy charakterystyczne, 
ironiczne poczucie humoru i dystans do świata. Festiwalowi towarzyszy konkurs 
filmowy zarówno dla profesjonalistów, studentów i absolwentów szkół artystycz-
nych, jak i dla młodych, aktywnych amatorów oaz twórców niezależnych.
– W tym roku zapraszamy do zanurzenia w Filmowy Świat Maklaka w formule 
hybrydowej, do czego szczególnie zachęcam w tych trudnych czasach – mówi Edyta 
Markiewicz-Brzozowska, dyrektor Konstancińskiego Domu Kultury. – Tegoroczna 
edycja będzie wyjątkowa także ze względu na program. Jest ona dedykowana 
niezwykłemu twórcy, który darzył Festiwal ogromną życzliwością i był pierwszym 
przewodniczącym jury konkursowego – Jerzemu Gruzie. Zobaczą Państwo dwa jego 
filmy: najnowszy „Dariusz” i ulubiony – „Przeprowadzka”, którego scenariusza po-
mysłodawcą był nie kto inny, a Zdzisław Maklakiewicz. Duch Maklaka będzie w tym 
roku silnie obecny tym bardziej, że z terminem festiwalu zbiegają się 50. urodziny 
kultowego filmu „Rejs”. Zapraszam na święto kina w Konstancinie – dodaje dyrektor 
KDK. W tym roku o nagrody rywalizują aż 52 niezwykle różnorodne produkcje. 12 
najlepszych z nich będzie można obejrzeć w Hugonówce (w godz. 11.00-14.30).
W trosce o bezpieczeństwo uczestników festiwal odbędzie się w formule hybrydowej 
– część wydarzeń transmitowana będzie także na żywo w Internecie, a publiczność, 
która będzie chciała uczestniczyć w tym święcie kina bezpośrednio, będzie mogła 
to zrobić po wcześniejszej rejestracji. Szczegóły na konstancinskidomkultury.pl, 
festiwalmaklaka.pl oraz na profilu Facebook/swiatmaklaka. 
Co warto zobaczyć – program
11.00-14.30 – pokazy filmów konkursowych
14.45 – pokaz filmu J. Gruzy „Przeprowadzka”
16.00 – Projekcja filmu J. Gruzy „Dariusz”
17.30 – Spotkanie z Tatianą Sosną-Sarno – wspomnienie J. Gruzy 
18.00 – Gala wręczenia nagród i projekcja nagrodzonego filmu

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

\\\ JAK ZOBACZYĆ DUŻO I WYDAĆ NIEWIELE?  
Konstanciński Dom Kultury zaprasza na spotkanie Klubu Podróżnika. Odbę-
dzie się w czwartek 15 października o godz. 19.00 online na żywo, na profilu 
Facebook Konstancińskiego Domu Kultury. 

Gośćmi Klubu będą Joanna i Paweł Kurach. – Jesteśmy małżeństwem od 3 lat, z 
czego większość spędziliśmy na podróżach rowerowych – przyznają podróżnicy. 
– Lubimy budować wspomnienia i chęć poznania świata jest czymś, co w pewnym 
momencie nas uzależniło. Dlatego na 2 lata porzuciliśmy pracę i spróbowaliśmy 
w ekonomiczny sposób wykorzystać nasze oszczędności. Okazało się, że można 
rozbijać namiot niemal wszędzie, a dania z menażki potrafią dobrze smakować. 
Nasza podróż z Włoch do Portugalii trwała 2,5 miesiąca. Najbardziej zaskoczyła nas 
Francja i zakątki hiszpańskich Pirenejów. Za noclegi nie zapłaciliśmy ani złotówki, 
co uważamy za nie lada wyczyn. Jak nam się to udało? I w takim razie jak często się 
myliśmy? Zapraszamy na nasze slajdowisko – zachęcają globtroterzy.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Edward i Aniela Renau. Stary zakład przy ul. Sienkiewicza

Dyplom czeladniczy Edward Renau
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DAM PRACĘ 
Producent bram segmentowych zatrudni 
pracowników produkcji. Poszukujemy pra-
cowników z doświadczeniem ślusarskim, 
a także młodych chętnych do nauki. Praca 
na pełen etat w zakładzie produkcyjnym w 
Sobieniach Jeziorach. Zainteresowanych 
prosimy o przesyłanie CV na adres mailo- 
wy biuro@verdoor.pl lub do kontaktu te-
lefoniczny 601 22 73 84
Norwa Plants Sp. z o.o. w Piasecznie 
zatrudni Panie do rozmnażania roślin. 
Mile widziane doświadczenie w pracach 
manualnych. Praca siedząca przy użyciu 
skalpela i pęset. Szkolenie dla osób  
bez doświadczenia. Umowa o pracę, 
pełny etat 7.00-15.00. Tel. 22 756 20 65 
poniedziałek-piątek 8.00-14.00. 
Firma Produkcyjna z Tarczyna poszukuje 
Montażystę Opraw Oświetleniowych oraz 
Pracownika produkcji. Tel. 695 108 833 
Firma z Raszyna zatrudni kierowcę  
kat. B transporty, W-wa i okolice,  
535 170 170 
Zatrudnię dekarza, praca stała na wysoko-
ści, od zaraz, możliwość zakwaterowania, 
Brwinów tel. 600 620 187
Zatrudnię murarzy, cieśli i zbrojarzy  
Tel. 695 312 047
Brukarzy zatrudnię 602 335 067 

Piekarnia Łazy gm. Lesznowola zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Nawiążę współpracę z osobą  
wykonującą makijaż permanentny,  

tatuaże, masaże. Posiadam  
wyposażony gabinet w centrum  

Piaseczna tel. 501 156 766  
Zatrudnię ekspedientki „Groszek”,  
tel. 508 23 85 86 
Ekspedientkę, Piaseczno Pomorska,  
tel. 508 288 773
Zatrudnimy na stałe magazyniera,  
wymagane doświadczenie  
w budowlance, skład budowlany  
Piaseczno. Kontakt: 503 150 599
Ekspedientkę Gabryelin, tel. 508 288 773

USŁUGI  
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 
Pranie dywanów Tel. 669 445 400
Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460
Pranie dywanów, wykładzin, kanap  
tel. 669 945 460
Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Balustrady szklane, metalowe, ścianki 
loftowe, meble industrialne, wiaty,  
zadaszenia, ogrodzenia, bramy  
i automatyka Tel. 510 220 518
Garderoby, szafy, zabudowy kuchenne, 
meble na wymiar tel. 723 533 233 
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
Przyjmie zlecenia na budowę domów  
w sezonie 2021 tel. 665 183 980
Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194 

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Ogrodnicze, oczyszczanie działek, wywóz 
gałęzi 519874891
Koszenie traw i zarośli na działkach,  
nieużytkach rolnych itp., 606620864
Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Naprawa- pralki, lodówki  
tel. 603 047 616
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721
Ocieplanie budynków Tel. 507 768 230
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Kominiarz tel. 500 214 632 
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Elektryk tel. 666 890 886 
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581  
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Porządkowanie działek, tel. 501 050 907

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998
Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998
Renowacja mebli, tel. 510 266 143   

SPRZEDAM  
Sprzedam 2t owsa tel. 691-370-350
Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 22 727-07-00

Sprzedam mały ciągnik 515075274
Świerk kłujący do ogrodu do 2 m,  
tel. 508 23 85 86 
Jodła koreańska do 3 m,  
tel. 508 23 85 86 
Jodła kaukaska cięta, tel. 508 23 85 86

KUPIĘ  
Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80 
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

NAUKA
Matematyka tel. 664 438 144

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut 2002-2020r. 505 530 300
Skup aut na kasację 508206738  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80
Pawilon 28m2, „Pod Kopułą” Piaseczno, 
Szkolna 509 867 238
1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 
Pokój, tel. 698 896 421           

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 
Mieszkanie36m2,Piaseczno 
Sikorskiego,259tys,tel.518 212 997
Działki budowlane Prażmów,  
tel. 602 770 361     

ZDROWIE 
„SEZAM” sklep zielarsko-medyczny, 
zdrowa żywność Piaseczno  
ul. Czajewicza 1- róg Nadarzyńskiej  
tel. 506767474 
Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl
Naprawa protez, Piaseczno, 
ul. Pelikanów 4a lok. 17 tel. 502 031 221

TOWARZYSKIE  
Szukam partnerki 50+ Tel. 793 198 725

OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Starosta Piaseczyński 

stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2020, poz. 65 ze zm.), 

podaje do publicznej wiadomości informację 

o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o.o., sposobu 
korzystania z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym położonej w obr. Czaplinek, gm. 
Góra Kalwaria, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 215/2 - przez udzielenie PSG Sp. z o. o. zezwolenia 
na założenie i przeprowadzenie przez część ww. działki sieci gazowej średniego ciśnienia. 

W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowej 
nieruchomości – do zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego 
ogłoszenia, do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. 22 756 62 28. 
W przypadku następców prawnych niezbędne jest przedłożenie dokumentów potwierdzających 
nabycie spadku po poprzednim współwłaścicielu ww. nieruchomości – Janie Biskupskim. 

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią przysługujące 
im prawo rzeczowe do wnioskowanej nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie administracyjne 
w trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z pominięciem ww. 
osoby, jako strony postępowania.   Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

 Piaseczno, dnia 12 października 2020 r. WZO.6821.45.2020.MB 
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Ząbki uciekają, Piaseczno próbuje gonić
\\\ POWIAT

Piłkarze z Piaseczna mają  
coraz większą stratę do lidera. 
W okręgówce zaś bez zmian.

Z apraszamy do lektury piłkarskiego 
podsumowania tygodnia w powie-

cie piaseczyńskim.

\\\   Cios za cios
Ekipa MKS Piaseczno, w której ki-

bice upatrują kandydata do awansu do 
III ligi, kolejny raz zgubiła punkty. Dru-
żyna ze stadionu przy ulicy 1 Maja tym 
razem pojechała do Warszawy na mecz 
z plasującą się w dolnych rejonach tabeli 
Unią. Mecz lepiej rozpoczęli gospodarze, 
którzy w 21. minucie objęli prowadze-
nie po golu Krystiana Nowakowskiego 
z rzutu karnego. Niedługo później MKS 
wyrównał dzięki bramce głową Konra-
da Rudnickiego. W drugiej odsłonie gry 
role się odmieniły i to Piaseczno strzeli-
ło na 2:1 – Adrian Dobies wycofał piłkę 
do Kamila Ziemnickiego, który mocnym 
uderzeniem nie dał szans golkiperowi 
Unii. Radość nie trwała długo, gdyż ko-
lejny cios zadała drużyna z Warszawy, 
kiedy do siatki trafił Konrad Izdebski. 
Nieco później MKS musiał wziąć się za 
odrabianie strat, ponieważ Unia doło-
żyła następnego gola, tym razem Jaku-
ba Mydłowieckiego. Remis udało się 
wywalczyć w samej końcówce. Ahmed 
Ayodeji zagrał celnie do Kamila Matulki, 
który dośrodkował do Rudnickiego, a 

snajper Piaseczna nie zwykł marnować 
takich sytuacji. Spotkanie zakończyło 
się wynikiem 3:3.

Remis z Unią oznacza, że MKS coraz 
bardziej oddala się w tabeli od Ząbkovii 
Ząbki, która ma już 8 punktów przewagi 
nad Piasecznem. Gracze z Ząbek w tym 
sezonie zanotowali tylko jeden remis 
i jedną porażkę, reszta ich spotkań za-
kończyła się triumfem.

W minionym tygodniu nie obejrze-
liśmy w akcji piłkarzy Sparty Jazgarzew. 
Mecz z Mazurem Karczew został przeło-
żony na prośbę rywali „Spartan”.

W następnej kolejce ligowej MKS 
Piaseczno podejmie na własnym boi-
sku w sobotę o godzinie 12.00 rezer-
wy Znicza Pruszków, a Sparta w tym 
samym czasie zmierzy się w Warszawie  
z Unią.

\\\   Na górze bez zmian
Nie bez pewnych trudności, ale 

zwycięsko zakończyła się dla Orła Ba-
niocha ostatnia kolejka ligi okręgowej. 
W meczu z Perłą Złotokłos kibice do-
świadczyli wielu emocji. Już na początku 
spotkania Przemysław Iwański pokazał, 
że jego ekipa jest wymagającym prze-
ciwnikiem, strzelając gola dla Perły. 
Lider odpowiedział dopiero po blisko 
godzinie gry i to dwukrotnie – najpierw 
bramką Cezarego Michalaka, a zaraz po-
tem trafieniem Patryka Kościanka. Na 
2:2 w 69. minucie wyrównał były gracz 
Orła Cezary Kur. Zwycięstwo przyszło 
w ostatnich minutach – autorem gola, 

który wprawił kibiców w euforię, był 
Piotr Bogacki.

W tabeli okręgówki bez zmian – 
pierwszy Orzeł i druga Laura Chylice. 
Laura traci obecnie 2 punkty do Orła. 
W ostatniej kolejce doszło do niesamo-
witego come backu. W tracie wyjazdo-
wego meczu z GLKS Nadarzyn Chylice 
przegrywały w pierwszej połowie już 
1:3. Po wyjściu z szatni zawodnicy za-
częli odrabiać straty, ostatecznie wy-
grywając 5:3. Bramki zdobyli: Jarosław 
Jamrozik (hat-trick), Artur Szleżanow-
ski i Patryk Rzeszotek.

Do wyścigu o awans niedługo do-
łączy zapewne Korona Góra Kalwaria. 
Piłkarze trenera Mariusza Szewczyka 
mają już tylko 5 punktów straty do Lau-
ry. Niesamowitym przedłużeniem serii 
okazał się mecz z Chlebnią, w którym 
Korona zwyciężyła po golach Mikoła-
ja Nojka i Pawła Pamrowa. To była już 
siódma wygrana „Koroniarzy” z rzędu.

W sobotę o godzinie 12.00 Orzeł Ba-
niocha zagra na wyjeździe z Milanem 
Milanówek, godzinę później Laura Chy-
lice zmierzy się na własnym stadionie z 
rezerwami Pogoni Grodzisk Mazowie-
cki, a Perła Złotokłos podejmie u siebie o 
15.00 KS SEMP Warszawa. Niedziela to z 
kolei wyjazdowy mecz Korony Góra Kal-
waria z Naprzodem Brwinów (11.00).

\\\   Nierówna Walka
W 9 meczach tego sezonu A-klasy 

Walka Kosów zdobyła zaledwie je-
den punkt. Ostatnia porażka zabolała 

szczególnie – wyjazdowy mecz drużyny 
z rezerwami Drukarza Warszawa za-
kończył się wynikiem 0:8. Jeżeli ktoś 
chciałby pomóc drużynie (nie tylko 
pod względem wyników, ale po prostu 
przetrwać), to klub szuka możliwości 
współpracy (więcej informacji na stro-
nie Walki Kosów na Facebooku). Kolejka 
była szczęśliwa za to dla innego klubu z 
gminy Lesznowola. FC Lesznowola po-
konała na wyjeździe 4:1 Anprel Nowa 
Wieś. Rezerwy Perły Złotokłos przegra-
ły z liderującą Polonią Warszawa 0:6, a 
druga ekipa MKS Piaseczno zremisowa-
ła 1:1 z UKS Tarczyn. Jedność Żabieniec 
przegrała u siebie 1:2 z Ożarowianką 
II Ożarów Mazowiecki. W innej grupie 
Nadstal Krzaki Czaplinkowskie uległ aż 
2:8 Advitowi Wiązowna.

\\\   „Oczko” Konstancina
W B-Klasie RKS Mirków pokonał 

3:0 Piorun Warszawa, a Kosa Kon-
stancin przegrała 0:1 z Championem 
Otwock. Oba kluby z gminy Konstancin-
-Jeziorna zrównały się punktami i mają 
ich obecnie po 21. Tuż nad nimi Glinian-
ka (2 punkty więcej) i rezerwy Wilgi 
Garwolin (3 punkty więcej). Rezerwy 
Orła Baniocha zremisowały 1:1 z SF 
Wilanów, zaś Grom Prace Małe doznał 
srogiej porażki 1:7 z Orłem Parysów. 
W grupie IV SRS Zamienie przegrał na 
wyjeździe 0:2 z rezerwami KS Raszyn. 
3 punkty zgarnęła z kolei Victoria Głos-
ków w starciu z Sokołem Budki Piase-
ckie.

Rafał Lipski

Czy MKS Piaseczno ma szansę na awans? 
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Zawodniczka Zrywu Słomczyn zdominowała 
rywalizację na mistrzostwach we Włoszech.

W iktoria Dąbrowska uczy się w VIII klasie szkoły 
podstawowej w Słomczynie, gdzie również trenuje 

wrotkarstwo w miejscowej drużynie UKS Zryw Słomczyn. 
W październiku odbyły się zawody, na których Wiktoria nie 
dała żadnych szans przeciwnikom.

W weekend 3-4 października we włoskiej miejsco-
wości L’Aquila odbyły się torowe zawody wrotkarskie 
Internazionali d’Italia Open. Reprezentująca nasz kraj 
Wiktoria Dąbrowska w swojej kategorii wiekowej zdobyła 
4 złote medale. Wygrała na dystansach: 200, 300, 1000 
oraz 3000 metrów.

Rafał Lipski

Poczwórne złoto na rolkach

Wiktoria Dąbrowska

\\\ MISTRZOWIE POLSKI 
W ZAPASACH
Wielkie brawa dla zapaśników UKS 
Piątka Piaseczno!
W dniach 9-10 października w Gomuli-
nie niedaleko Piotrkowa Trybunalskie-
go odbyły się mistrzostwa Polski szkół 
podstawowych w zapasach w stylu kla-
sycznym do lat 15 oraz w mini zapasach 
w stylu klasycznym (dzieci z rocznika 
2008-2010). Na zawodach ogromny 
sukces odnieśli reprezentanci klubu UKS Piątka Piaseczno. Młodzi zapaśnicy dali 
mieszkańcom wielki powód do dumy.
W kategorii wagowej 57 kg złoty medal wywalczył Antek Tretter i został mistrzem 
Polski. W mini zapasach zaś na pierwszym stopniu podium stanął Leszek Tretter, 
który zwyciężył w kategorii wagowej 35 kg. To nie koniec wspaniałych sukcesów 
drużyny UKS Piątka Piaseczno – srebro w kategorii 48 kg powędrowało do Maksy-
miliana Urbowicza.
Serdecznie gratulujemy wszystkim zawodnikom oraz trenerom!

\\\ PIASECZNO 
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